
1 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXVI/13 

RADY MIEJSKIEJ W DOBIEGNIEWIE 

czas trwania od 13
00

 do 16
30 

w sali nr 5 Urzędu Miejskiego w Dobiegniewie  

z dnia 26 marca 2013 roku  

 

W obradach udział wzięli radni /lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 

 

Ponadto w obradach udział wzięli sołtysi i goście /lista obecności stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu/. 

 

Ad.1. Otwarcia XXXVI sesji i powitania radnych, sołtysów, Przewodniczącego Zarządu 

Osiedla, kierowników jednostek podległych oraz gości dokonał Tomasz Karpiński 

Przewodniczący Rady Miejskiej. 

Stwierdził według listy obecności, że na stan 15 radnych obecnych było 11 (4 nieobecnych 

radnych zgłosiło, że się spóźni) a zatem podejmowane uchwały są prawomocne. 

  

Ad.2. Jerzy Hatała Kierownik Referatu Spraw Komunalno – Gospodarczych wnioskował  

o wprowadzenie do porządku obrad  następujących projektów uchwał: 

 Jako punkt 9 f) projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy na lata 2013-2024.  

 Jako punkt 9 g) projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatków: 

rolnego, leśnego i od nieruchomości, ustalenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 

oraz inkasentów. 

 

 Marek Rajtarowski radny – czego dotyczy uchwała w zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy na lata 2013-2024?  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – mamy obowiązek wprowadzić do końca kwartału 

zmiany w WPF i one są związane z wprowadzeniem wykonania budżetu za 2012 rok. 

Złożone zostało sprawozdanie z wykonania budżetu i w związku z powyższym trzeba 

urealnić ten WPF.  

Rada zmiany do porządku przyjęła jednomyślnie: za 12 głosowało radnych, przeciw  

0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 
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W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Rada porządek obrad przyjęła jednomyślnie: za 12 głosowało radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Odczytanie protokołu pokontrolnego Komisji Rewizyjnej.  

5. Informacja o działalności burmistrza między sesjami. 

6. Wnioski i zapytania. 

7. Informacja na temat strefy gospodarczej i terenów inwestycyjnych Gminy Dobiegniew.  

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2012. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dobiegniew.  

b) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

c) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych.  

d) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Dobiegniew do Zgromadzenia Związku 

Celowego Związku Gmin SGO5.   

e) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok. 

f) Zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2013-2024.  

g) poboru w drodze inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości, ustalenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz inkasentów. 

10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

11. Komunikaty. 

12. Zakończenie sesji.  
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Ad.3. Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady Miejskiej wnioskował o przyjęcie protokołu  

z poprzedniej sesji bez czytania, ponieważ został sporządzony zgodnie z procedurą  

i przebiegiem XXXV sesji Rady Miejski w Dobiegniewie. 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Rada protokół z poprzedniej sesji przyjęła jednomyślnie: za głosowało 12 radnych,  

przeciw 0 radnych, wstrzymało się 0 radnych. 

 

Ad.4. Pan Jerzy Biel Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej odczytał protokół 

pokontrolny z dnia 21 marca  2013 roku, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5. Informację o działalności burmistrza między sesjami przedstawił Leszek Waloch 

Burmistrz Dobiegniewa.  

 Dnia 28 lutego br. odbyło się spotkanie w sprawie powołania Celowego Związku Gmin 

dotyczącego turystyki. Do tego Związku, gdzie należą trzy gminy, czyli Dobiegniew, 

Strzelce Kraj. i Bierzwnik przystąpiły wszystkie Gminy z Powiatu Strzelecko – 

Drezdeneckiego oraz Gmina Drawno i Człopa.  

 Dnia 06 marca br. spotkałem się z Dyrektorem Panem Pawłem Rembarzem z Lubuskiego 

Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych i uzgodniliśmy jakie prace w tym roku będą 

prowadzone na terenie Gminy Dobiegniew.  

 Dnia 07 marca br. byłem w Warszawie w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej  

w sprawie rozpoczęcia inwestycji Centrum Pomocy Społecznej oraz w Centrum 

Koordynacji Projektów Środowiskowych i mamy podpisaną już umowę na środki,  

które chcemy przeznaczyć na turystykę. Na koniec kwietnia będę już poinformować  

o rozstrzygniętym konkursie na wykonawstwo i realizacji w tym roku inwestycji  

w Ługach, Osieku i Dobiegniewie, natomiast w roku 2014 Radęcin i Chomętowo.   

 Dnia 08 marca br. ponowne spotkanie Celowego Związku Gmin dotyczące turystyki.  

 Dnia 13 marca br. odbyło się spotkanie z Panem Nadleśniczym Głuska, omawialiśmy 

temat wymiany gruntów:  przekazanie dla Nadleśnictwa gruntów gminnych w Starym 

Osiecznie a przejęcie działki na terenie Głuska byśmy mogli w przyszłości zrealizować 

tam cele społeczne (świetlica, ogród zabaw). 

 Dnia 15 marca br. odbyło się spotkanie z inwestorami z zakresu fotowoltaiki, którzy są 

zainteresowani inwestowaniem na terenie Gminy Dobiegniew. Wskazaliśmy trzy działki, 

które bierzemy pod uwagę w studium uwarunkowań, niezbędne będzie również wykonanie 

raportu oddziaływania na środowisko.  
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 Dnia 15 marca br. odbyło się również Zebranie Wiejskie w Grąsach – wybór Sołtysa. 

Sołtysem został wybrany Pan Jan Gromadzki. Gratuluję i zapraszam do współpracy.   

 Dnia 16 marca br. odbył się festiwal Mac Edukacja. 

 Dnia 18 marca br. spotkałem się w Poznaniu z właścicielami firmy Zina w sprawie 

MMTPN Dobiegniew Cup. W tym roku głównym sponsorem nadal będzie firma Zina.  

 Dnia 19 marca br. byłem w Zielonej Górze na spotkaniu z Dyrektorem Departamentu 

Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Wsi oraz Departamentu Lubuskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego w sprawie Centrum Pomocy Społecznej.  

 Dnia 20 marca br. z Panem Skarbnikiem byliśmy w Warszawie i podpisaliśmy umowę  

w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.   

 Dnia 22 marca br. odbyło się spotkanie z Panią Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej 

Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w sprawie Centrum Pomocy Społecznej.  

 Dnia 25 marca br. byłem w Zielonej Górze w sprawie złożonych wniosków przez szkoły 

oraz Centrum Integracji Społecznej.  

 

Ad.6. Wnioski i zapytania. 

 Marek Rajtarowski radny – kim jest Sołtys dla Pana Burmistrza w naszej Gminie?  

Od dwóch lat jest naruszana moja godność i w dniu wczorajszym również. 

 Karol Golec radny – w mediach jest szum na temat umów śmieciowych, więc jak to będzie 

wyglądało, kto komu będzie wypowiadał umowę? 

 Marek Kowalczyk radny – czy są jakieś ustalenia dotyczące remontu mostu na Linkowo? 

Ostatnio karetka miała problem z przejechaniem przez ten most. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – co dzieje się z Klubem Zorza Rolewice? Dzielimy 

świetlicę z tym klubem, jeżeli klub nie funkcjonuje to można byłoby zagospodarować 

pomieszczenia i kto będzie opiekował się boiskiem? 

 Michał Gacki wiceprzewodniczący RM – w dniu wczorajszym uczestniczyłem w debacie, 

którą zorganizowała młodzież z Gimnazjum. Debata była bardzo ciekawa dotyczyła 

transportu, ścieżek rowerowych oraz dojazdu do szkoły. Chciałbym przedstawić kilka 

wniosków jakie zostały zgłoszone. Jest wiele zastrzeżeń do stanu technicznego autobusów 

oraz do zachowania kierowców i opiekunek. Przewożone są tymi autobusami osoby,  

które nie powinny być przewożone i zdarza się, że są one pod wpływem alkoholu.   

Jest propozycja, aby przed szkołą został postawiony stojak na rowery. Zwracano również 

uwagę na utrudniony przyjazd autobusu pod szkołę, gdzie nie ma pola manewru.   

 Zbigniew kołodziej radny – czy będą rozszerzone pożyczki dla wspólnot mieszkaniowych 
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na wybudowanie ujęcia wody i oczyszczalnie ścieków? 

 Kto będzie pobierał opłatę za śmieci i gdzie trzeba będzie wpłacać? 

 Marek Kowalczyk gość – czy prawdą jest, ze dzieci za korzystanie z infrastruktury 

sportowej muszą wnosić opłaty? Czy wydawane są pokwitowania? Jaka była wysokość 

wpływów za ubiegły rok oraz czy inne kluby również wnoszą opłaty? 

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – jeżeli chodzi o ustawę śmieciową,  

która będzie obowiązywała od 01 lipca br. dużo artykułów prasowych ukazuje się na temat 

wypowiadania umów. W jednym z nich było napisane, że jeżeli osoba fizyczna,  

której świadczy się te usługi nie wypowie umowy to po 1 stycznia może płacić dla dwóch 

firm. Według Kodeksu Cywilnego wypowiedzenie spoczywa na właścicielu, z drugiej 

strony ustawa, która będzie obowiązywała od 01 lipca Gmina wyłoni wykonawcę i jakby 

zakazuje wykonywania usługi poprzez tą firmę, która dotychczas świadczyła usługi,  

czyli są takie głosy że automatycznie następuje rozwiązanie tej umowy. Trzecia wersja jest 

taka, że przedsiębiorstwo powinno dawać wypowiedzenie dla poszczególnych osób,  

z którymi zawarta jest umowa. PUK „Komunalni” Dobiegniew świadczy swoje usługi  

w Gminie Bierzwnik oraz rozszerzyło swoją działalność na Strzelce Kraj. 

i najprawdopodobniej będzie tak, że PUK będzie wypowiadało umowy dla wszystkich 

osób, z którymi zawarta jest umowa.   

 Sylwia Łaźniewska radna – czy zmienią się opłaty jeżeli chodzi o przedsiębiorców? 

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – ta ustawa nie dotyczy przedsiębiorców,  

więc przedsiębiorcy mają wybór co do firmy, która będzie świadczyła usługi na danym 

terenie. Opłaty na pewno się zmienią, ponieważ wchodzi rejonizacja i my jako Gmina 

Dobiegniew mamy wskazane wysypisko śmieci w Chróściku dla części północnej 

województwa. Do Chróścika z Dobiegniewa mamy 60 km. Na dzień dzisiejszy firma  

z Mnich odbiera od nas nieczystości stałe i płacimy 150-160zł za tonę. Natomiast  

do Chróścika musiałbym dowieźć i stawka jest 235zł za tonę, więc proszę zobaczyć o ile 

wyższa jest cena oraz doszedłby do tego koszt transportu. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – czy rejonizacja wywozu śmieci będzie dotyczyła tylko 

CZG SGO5 czy wszystkich przedsiębiorstw? 

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – na 99% rejonizacja dotyczy wszystkich. 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – jeżeli chodzi o Celowy Związek Gmin SGO5  

to zakończył się już konkurs na Kierownika Biura SGO5. Konkurs wygrał Pan Kazimierz 

Błaszczyk. Przyjęliśmy kilka ważnych uchwał odnośnie cen. Poprzednia propozycja była 

20 zł za śmieci niesegregowane i 13,30zł za segregowane, natomiast w tej chwili ta stawka 
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została przyjęta na 18 zł za niesegregowane i 12,30zł za segregowane. Został również 

przyjęty wzór deklaracji.  

 Karol Golec radny – według mnie te stawki są jednak  za duże. Słyszy się, że w okolicach  

stawki są niższe. Czy będziecie jeszcze rozmawiali na temat stawek? 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – uchwała  została już podjęta. Liczymy na to,  

że po przetargu te stawki będą niższe.  

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – jeżeli chodzi o stawki to uważam, że jeżeli 

przyjmujemy jedną stawkę dla całego powiatu to ktoś niepoważnie o tym myślał, 

ponieważ należy spojrzeć na położenie Strzelec Kraj., Drezdenka, Zwierzyna i Starego 

Kurowa a na położenie Dobiegniewa. 

 Marek Kowalczyk gość – w tamtym roku Rada Miejska podjęła uchwałę wstrzymującą 

sprzedaż ziemi z ANR. Jaki Gmina Dobiegniew ma interes w tym, że osoba fizyczna nie 

może kupić tej ziemi i kto zgłaszał ten projekt? 

 

Ad.7.  Informacja na temat strefy gospodarczej i terenów inwestycyjnych Gminy Dobiegniew 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – dziękuję za bardzo dobrze przygotowaną 

informację, ale mam pytanie odnośnie jakie są perspektywy jeśli chodzi o inwestorów, 

żeby weszli na nasz rynek? zmieniane było nawet studium zagospodarowania 

przestrzennego w sprawie zabudowy do 27m.  

 Bożena Grudzińska Samodzielne Stanowisko do spraw dobiegniewskiej strefy 

gospodarczej i działalności gospodarczej – od roku 2007 kiedy powstała strefa nikt nie 

przewidywał, że pojawi się kryzys. My jako Gmina robimy wszystko żeby pozyskać 

inwestorów. Dużą przeszkodą dla inwestorów jest to, że ustawowo zostaliśmy wpisani  

w Naturę 2000 i jakakolwiek działalność gospodarcza wymaga sprostania dodatkowym 

wymogom. Prowadzimy rozmowy z wieloma inwestorami. Zmiana planu 

zagospodarowania przestrzennego i podwyższenie budowy do 27 m była zrobiona  

pod potencjalnego inwestora i czekamy na jego ruch.  

 Sylwia Łaźniewska radna – chciałabym się odnieść do tego co było na naszej komisji  

i jakby mogła Pani powtórzyć gdzie można naszą strefę znaleźć? 

 Bożena Grudzińska – w materiale jest to opisane szczegółowo, w roku 2008 uzyskaliśmy 

Certyfikat Grunt na Medal, dzięki któremu bezpłatnie jesteśmy promowani na takich 

portalach jak: Polska Agencja Informacji i Inwestycji Zagranicznych, Centrum Obsługi 

Inwestora, a także na stronie internetowej naszej gminy, Starostwa Powiatowego  
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w Strzelcach Kraj., Agencji Nieruchomości Rolnych. Uczestniczyliśmy również w różnego 

rodzaju targach.   

 

Ad.8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 Marcin Pawłowski Kierownik OSKiR – współpraca Gminy Dobiegniew z organizacjami 

pozarządowymi opierała się głównie na aspektach finansowych, jeśli chodzi o wsparcie 

finansowe oraz wsparcie poza finansowe. W roku 2012 na realizację tego programu 

przeznaczona była kwota 86.100,00zł, gdzie zrealizowane zostały cztery zadania,  

trzy zadania były realizowane z upowszechniania kultury fizycznej i sportu i jedno zadanie 

było realizowane z zakresu pobudzania aktywności obywatelskiej młodzieży z terenu 

Gminy Dobiegniew oraz promocja Gminy w ramach projektu Forum Młodzieżowego 

Rozwoju w kwocie 4.100zł. Stowarzyszenie Klub Sportowy Błękitni Dobiegniew otrzymał  

dofinansowanie w kwocie 70 000zł na wsparcie realizację zadania publicznego o nazwie: 

Prowadzenie zajęć treningowych z zakresu piłki nożnej, udział w rozgrywkach, zawodach 

i turniejach w 2012r., Uczniowski Klub Sportowy Dobiesław w Dobiegniewie otrzymał 

dofinansowanie w wysokości 5000zł na wsparcie realizacji zadania publicznego o nazwie: 

Zajęcia Sportowe dla uczniów Zespołu Szkół w Dobiegniewie oraz Stowarzyszenie Klub 

Sportowy ZORZA w Rolewicach otrzymał dofinansowanie w wysokości 7.000zł na 

wsparcie realizacji zadania publicznego o nazwie: Rozwój sportu i szkolenia sportowego – 

dofinansowanie wydatków bieżących w ramach przygotowania do rozgrywek. KS Zorza 

Rolewice nie zrealizował do końca tego zadania, jedynie tylko cześć środków, pozostała 

kwota została zwrócona do Gminy.  W 2012 roku Gmina Dobiegniew wspólnie  

z organizacjami pozarządowymi zorganizowała szereg działań dla mieszkańców miasta 

m.in.: 

- wspólnie z Klubem Sportowym Błękitni Dobiegniew organizowała XVIII edycję 

Międzynarodowego Młodzieżowego Turnieju Piłki Nożnej ZINA Dobiegniew CUP 2012  

im. Kazimierza Górskiego w którym uczestniczyła rekordowa ilość drużyn w liczbie 98,  

co stanowiło ok. 1600 uczestników w 5 kategoriach wiekowych 9-17 lat. 

- Ochotnicza Straż Pożarna wspierała Gminę Dobiegniew w zapewnieniu bezpieczeństwa  

w tym zabezpieczaniu ulic w trakcie imprez plenerowych, które organizowane były  

w ciągu roku, 
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- Ochotnicza Straż Pożarna wielokrotnie organizowała pokazy sprzętu pożarniczego oraz 

pierwszej pomocy podczas organizowanych przez Gminę imprez, 

- Gmina Dobiegniew pomagała także organizacjom pozarządowym poprzez: bezpłatne 

udostępnienie sali Urzędu Miejskiego, druk materiałów informacyjnych, udostępnienie 

sprzętu biurowego (faks, skaner, komputer, drukarka) dla celów statutowych organizacji, 

pomoc w dotarciu do źródeł finansowania zewnętrznego, pomoc w sporządzeniu 

projektów i przygotowaniu wniosków o dofinansowanie zewnętrzne, pomoc  

w przygotowaniu i powieleniu materiałów dotyczących wniosków o środki zewnętrzne. 

 Sylwia Łaźniewska radna – chciałam zapytać o perspektywy współpracy na 2013 rok? 

 Marcin Pawłowski Kierownik OSKiR – perspektywy współpracy na 2013 rok będą 

opierały się na podobnym programie. Na zadania z upowszechniania kultury fizycznej  

i sportu zapisana została kwota 60.000zł, gdzie złożone zostały dwie oferty: KS Błękitni 

Dobiegniew, a także KS Zorza Rolewice. Po rozstrzygnięciu konkursu KS Błękitni 

Dobiegniew otrzymał kwotę 50.000zł, natomiast KS Zorza Rolewice nie otrzymała żadnej 

dotacji i nie będą realizować poprzez Gminę zlecanych zadań.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – w punkcie 11 priorytetowych zadań jest 

zapisane: nauka, edukacja, oświata i wychowanie a) działania promujące dzieci i młodzież 

wybitnie uzdolnioną itd. Czy w tych tematach są jakieś propozycje pomocy ze strony 

władz samorządowych? 

 Marcin Pawłowski Kierownik OSKiR – jeżeli chodzi o wspieranie młodzieży w aspekcie 

kultury, nauki, czy sportu jako samorząd były prowadzone rozmowy na temat podjęcia 

stosownych uchwał i wsparcia tych osób odpowiednimi stypendiami, wyróżnieniami 

musielibyśmy się nad tym pokłonić i zastanowić jak taką młodzież promować.  

Myślę, że jako referat spróbujemy przygotować takie propozycje  w tym roku.  

 Marek Kowalczyk gość – jeżeli jest mowa o wspieraniu młodzieży to czy były pobierane 

opłaty za korzystanie z infrastruktury sportowej? Jeżeli jesteśmy przy Cupie to w  roku 

2011 bądź 2012 są dwie faktury na 40 kg wędzonych węgorzy. Czy tam się tak dobrze 

dzieci karmi lub na jaki cel było to kupione? 

 Marcin Pawłowski Kierownik OSKiR – opłaty za korzystanie z Hali Sportowej i obiektów 

sportowych przy ul. Leśnej są ustalone na podstawie Zarządzenia Burmistrza z dnia  

30 maja 2012 roku, gdzie podane są kwoty za wynajem Hali Sportowej. W punkcie 9 tegoż 

Zarządzenia jest zapisane, że dzieci do lat 5 uprawnione są do bezpłatnego korzystania  

z obiektu, natomiast dzieci uczące się, młodzież oraz studenci mają 50% zniżki. 
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Instruktorzy sportu pobierają stosowne opłaty i wydają pokwitowania. Dochody  

z tytułu wynajmu Hali Sportowej za 2012 roku wynosiły 6.672zł, dochody z wynajmu 

pomieszczeń Hali dla firm wynosiły 4.402zł . Jeżeli chodzi o kluby sportowe, szkoły  

i przedszkola z siedzibą na terenie Gminy Dobiegniew są zwolnione z opłat. Dzieci, które 

uczęszczają na sekcje prowadzone przez instruktorów sportu na Hali Sportowej również  

są zwolnione z opłat. Poza tym obiekt Orlik jest również obiektem bezpłatnym. 

 Zbigniew Gacki – jako członek Klubu Tenisowego chciałbym poinformować, że wnosimy 

opłatę w kwocie około 1.500zł dla Zespołu Szkół.  

 Waldemar Grzankowski sołtys – w związku z tym, iż działam w ZHP mam pytanie czy 

występowanie o te środki jest uwarunkowane jakimiś terminami, czy przez cały rok można 

się zwracać? 

  Marcin Pawłowski Kierownik OSKiR – ustawa o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie dopuszcza tzw. procedurę poza konkursową, gdzie stowarzyszenia mogą 

składać swoje wnioski na dofinansowanie działań przez cały rok. Z tym, że zadanie nie 

może być realizowane dłużej niż 3 miesiące i kwota dofinasowania nie może przekraczać 

10.000zł.  

 Marek Kowalczyk gość – nie otrzymałem odpowiedzi na temat faktur.  

 Leszek Waloch Burmistrz – w czasie MMTPN Dobiegniew Cup przyjmujemy różnych 

gości, jest organizowane spotkanie z kierownikami drużyn, jest również organizowany 

bankiet na zakończenie turnieju. Nie jest to żadną tajemnicą i uważam, że jest to uczciwe 

w stosunku do naszych mieszkańców.  

   

Ad.9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dobiegniew.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – pytanie dotyczy pojemników do zbierania 

odpadów komunalnych, gdzie zagwarantowany jest minimalny pojemnik 80l, a dalej  

w treści regulaminu przelicza się na osobę. Mam zastrzeżenia, co do wielkości tych 

kubłów, miesięcznej średniej ilości wytwarzanych odpadów w przeliczeniu na szkoły  

i zakłady pracy.   

 Karol Golec radny – w regulaminie nie ma wpisanych pojemników 120l, które są 

najczęściej używane. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – czy w regulaminie jest ujęty system sprzedaży worków? 

W kalkulacji tych cen śmieci jaki procent stanowią płace zarządu? 
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 Sylwia Łaźniewska radna – na komisji rozmawialiśmy na temat tego regulaminu i jak on 

dotrze do mieszkańców. Były propozycje, że przez Sołtysów, radnych, na Zebraniach 

Wiejskich, a także była propozycja że regulamin będzie umieszczony w Ziemi 

Dobiegniewskiej jako zakładka. Czy są już jakieś postanowienia w tym temacie?   

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – jeżeli chodzi o pojemniki to w regulaminie jest zapisane 

„pojemniki o minimalnej pojemności 80l”, także mówimy o minimalnej pojemności,  

także mogą być również większe, np.120l, podobnie jest z workami. Jeżeli chodzi  

o pytania dotyczące wysokiej stawki to będzie ogłoszony przetarg i w przetargu wyjdzie 

czy ceny będzie można obniżyć. Jeżeli stawki byłyby zaniżone to różnice musiałby 

dopłacić gmina, natomiast w tym przypadku nie ma takiej obawy. 

 Leszek Waloch Burmistrz – pierwszy rok funkcjonowania ustawy śmieciowej musimy  

w jakiś sposób przeżyć. Jeśli na koniec roku wyjdzie zysk to związek w przyszłym roku 

może zdecydować o obniżeniu stawek.   

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – do kalkulacji wzięte jest pięć osób oraz 

kierownik, gdzie suma ich wynagrodzenia w stosunku rocznym wynosić  będzie 277.000zł, 

natomiast całość kalkulacji wynosi 7.632.260,00zł. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – jakie osoby są brane do obliczania kalkulacji 

zameldowane czy fizycznie zamieszkujące? 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – do kalkulacji wzięte zostały osoby 

zameldowane na terenie powiatu.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – czy regulamin ten będzie taki sam w gminach 

należących do CZG SGO5? 

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – wszystkie gminy należące CZG SGO5 przyjmują taki 

sam regulamin . 

 Andrzej Ryżyk radny – w jaki sposób będą wychwycone osoby, które nie złożą deklaracji? 

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – ustawa nie mówi jasno jak kontrolować, kto ma 

kontrolować i w razie nieprawidłowości jaką karę nałożyć.  

 Leszek Waloch Burmistrz – osoba z CZG SGO5 będzie upoważniona do kontroli  

i windykacji.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – kto będzie ponosił koszty za nieczystości,  

które są w agendach Skarbu Państwa, ponieważ w regulaminie tego nie znalazłem?  

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – w myśl ustawy każdy śmieć wyprodukowany 

na terenie gminy należy do gminy, więc to gmina będzie zobowiązana usunąć te śmieci. 
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 Leszek Waloch Burmistrz – najważniejsze informacje zawarte w regulaminie będą 

umieszczone w najbliższym wydaniu Ziemi Dobiegniewskiej.   

 Marek Kowalczyk radny – czy pojemniki na selektywną zbiórkę (papier, szkło i plastik) 

będą nadal, czy zostaną zabrane? 

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – Gmina Dobiegniew już wypowiedziała umowy.  

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 9 radnych, przeciw 3 radnych, 

wstrzymało się 2 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/214/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

b) wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – w uchwale zapisane jest, że przedmiotowa 

uchwała dotyczyć będzie przedsiębiorców dopiero ubiegających się o udzielenie 

zezwolenia na odbieranie nieczystości ciekłych, a wejście w życie przedmiotowej uchwały 

nie będzie naruszało praw nabytych przedsiębiorców.  

 Zbigniew Gacki Prezes PUK „Komunalni” – tak, przedsiębiorcom ubiegającym  

się o udzielenie zezwolenia Burmistrz wyda koncesję.  

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/215/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 

nieczystości ciekłych.  

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – wprowadził autopoprawkę do projektu  uchwały, 

wprowadzając następujące stawki: Grupa I  - miasto Dobiegniew 4m
3
 i powyżej cena 1m

3 

-  13 zł, Grupa II - miasto Dobiegniew do 4m
3
 oraz wioski 4m

3 
 i powyżej cena 1m

3
  -  
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15 zł, Grupa III - wioski 4m
3 

i powyżej (Stare Osieczno, Kowalec, Radęcin, Sarbinowo)  

oraz wioski do 4m
3 

oprócz (Sitnica, Moczele, Głusko, Mostniki, Stare Osieczno, 

Radachowo, Kowalec) cena 1m
3 

- 16 zł + dojazd - ciągnik C-360 Ursus ( beczka 4 000 

litrów) 1 godz. 65 zł oraz ciągnik U -1212 Ursus ( beczka 10 000 litrów) 1 godz. 80 zł  + 

wioski do 2m
3
 nieczystości płynnych, Grupa IV - wioski (Sitnica, Moczele, Głusko, 

Mostniki, Radachowo, PKP, Kamienna oraz Stare Osieczno, Kowalec, Radęcin, 

Sarbinowo do 4m
3
) 1m

3  
-
 
13 zł + czas dojazdu ciągnik C-360 ( beczka 4 000 litrów) 1 

godz. 65 zł oraz ciągnik U-1212 Ursus (beczka 10 000 litrów) 1 godz. 80 zł. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/216/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

d) wyznaczenia przedstawiciela Gminy Dobiegniew do Zgromadzenia Związku 

Celowego Związku Gmin SGO5.   

 Michał Gacki Wiceprzewodniczący RM – zgłosił kandydaturę Pani Sylwii Łaźniewskiej. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/217/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

e) zmian uchwały budżetowej gminy na 2013 rok. 

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – zmiany po stronie dochodów dotyczą przesunięcia 

pomiędzy paragrafami środków na infrastrukturę turystyczną 3.152.000,00zł, 

wprowadzenie po stronie dochodów 500.000zł związane z budową Bazy Integracji 

Społeczności Lokalnej w Osieku, natomiast po stronie wydatków również zapisana jest 

kwota 3.152.000,00zł na infrastrukturę turystyczną, następnie przesunięcie środków 

między działami w kwocie 7.023zł na pokrycie składki członkowskiej CZG SGO5, 

zwiększenie środków bieżących w budżecie 80.253zł dla OPS, następnie wniosek  

Kierownika OSKiR o zwiększenie wydatków na kwotę 43.902zł dot. wyposażenia siłowni 
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miejskiej w sprzęt do ćwiczeń.  Po stronie dochodów wprowadzamy kontynuację projektu 

z EFS „Ucz się coraz lepiej”  kwota 24.482zł i ta kwota również zapisana jest po stronie 

wydatków. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – w grudniu uchwaliliśmy budżet na 2013 rok. 

Dlaczego aż tak duże zmiany są wprowadzane, jeżeli upłynęło dopiero dwa miesiące?  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – spinaliśmy ten budżet w taki sposób, aby mógł się 

zamknąć na dzień planowania.  

 Leszek Waloch Burmistrz – informujemy Państwa o każdym programie unijnym  

i w związku z tym musimy zabezpieczyć środki w budżecie.   

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 13 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/218/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2013-2024.  

 Jacek Antropik Skarbnik Gminy – do końca tego kwartału mieliśmy urealnić WPF 

wprowadzając dane z wykonania budżetu za 2012 rok. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła większością głosów: za głosowało 13 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 1 radny. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/219/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

g) poboru w drodze inkasa podatków: rolnego, leśnego i od nieruchomości, ustalenia 

wysokości wynagrodzenia za inkaso oraz inkasentów. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Rada uchwałę podjęła jednogłośnie: za głosowało 14 radnych, przeciw 0 radnych, 

wstrzymało się 0 radnych. 

Uchwała została przyjęta i zarejestrowana pod pozycją XXXVI/220/13 oraz stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad.10. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

 Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – jeżeli chodzi dowozy i odwozy dzieci do szkół 

to jesteśmy gminą rozległą terytorialnie i dziennie wykonujemy około 800 km 

dowozów szkolnych, w ciągu miesiąca jest to około17.500 km, jesteśmy na 130 

przystankach dowozów i odwozów szkolnych. Jeżeli chodzi o zarzuty dotyczące 

taboru, że jest w niedostatecznym stanie technicznym jest to mylne i błędne, ponieważ 

samochody przechodzą badania techniczne oraz bardzo często są kontrolowane przez 

ITD. Jeżeli chodzi o niewłaściwe zachowanie kierowców i opiekunek ja osobiście 

podziwiam ich za taki spokój jaki zachowują. Następna kwestia dotyczy dojeżdżania 

osób szczególnie w podeszłym wieku autobusami, jest to złożony problem, ale dla 

niektórych ludzi jest to jedyny środek lokomocji. Jedyne pozwolenia, które wydaję są 

dla uczestników CIS. Sprawa dotycząca stojaków na rowery przy Zespole Szkół nie 

dotyczy mnie jest to sprawa dyrektora. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – wcześniej poruszana była również kwestia 

dowozów i miał Pan zastanowić się nad zmianą godzin tych dowozów. Do tej pory nic 

się w tej sprawie nie zmieniło.  

  Edmund Szanderski Dyrektor ZEAO – kierunek Radęcin oraz Głusko dojeżdża o całą 

godzinę później niż w roku minionym.  

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – jeżeli chodzi o pytanie dotyczące podjęcia uchwały 

wstrzymującej sprzedaż gruntów rolnych jest to nieprawda, gdyż Rada Miejska nie ma 

takiej kompetencji. Rada Miejska dnia 29 marca 2012 roku podjęła uchwałę w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Dobiegniew. Jest niepisane prawo 

przez prezesa agencji, że wstrzymuje sprzedaż. Gmina Dobiegniew nie ma tu żadnego 

wpływu żeby agencja odstąpiła od swojej decyzji.  

 Leszek Waloch Burmistrz – między innymi agencja do nas wnioskowała o dokonanie 

zmian, dlatego że gmina jest prawie w całości w tzw. obszarze penetracji turystycznej. 

Takie działania podjęliśmy w interesie rolników żeby mogli kupować te grunty taniej. 

Jeżeli chodzi o zapytanie Sołtysa, ja bardzo szanuję Sołtysów tak jak każdego innego 

mieszkańca i myślę, że Sołtysi potwierdzą to łącznie z Panem. Sołtys jest dla mnie 

przedłużeniem administracji w terenie.  

 Jerzy Hatała Kierownik RSKG – jeżeli chodzi o most na Linkowo to od strony 

Łęczyna droga jest Skarbu Państwa, wiec odpowiada za to Starostwo Powiatowe,  
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a z drugiej strony jest Nadleśnictwo Smolarz, więc za ten most odpowiada 

administrator drogi.    

 Jeżeli chodzi o zapytanie odnośnie płacenia za nieczystości stałe, więc należności 

trzeba będzie wpłacać do organu, od którego będzie wydana decyzja.  

 Jeżeli chodzi o pożyczki, gmina zabezpieczyła 200.000zł na remonty budynków 

mieszkalnych i jest bardzo duże zainteresowanie, więc nie ma wolnych środków 

żeby rozszerzyć na inne działania.  

 Leszek Waloch Burmistrz – jeżeli chodzi o pożyczki to rozszerzymy ten zakres,  

ale w tym roku poszukiwaliśmy pieniędzy żeby utrzymać te pożyczki dla wspólnot 

mieszkaniowych.  

 

Ad.11. Komunikaty. 

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – przypominam o składaniu oświadczeń 

majątkowych do dnia 30 kwietnia br. 

 Waldemar Grzankowski sołtys – ZHP brało udział w rajdzie w Żaganiu i chciałbym 

podziękować Panu Burmistrzowi za wsparcie finansowe.  

 Jolanta Pawlak Dyrektor Szkoły Podstawowej –chciałbym podziękować Państwu Sołtysom 

za zaangażowanie się w zbiórkę ekośmieci. Dzięki tej akcji zebraliśmy prawie 4 tony.  

  Zdzisław Pajdowski Przewodniczący ZO – chciałbym złożyć najserdeczniejsze życzenia  

z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.  

 Tomasz Karpiński Przewodniczący RM – również w imieniu samorządu dobiegniewskiego 

składam najserdeczniejsze życzenia, zdrowych i spokojnych Świąt Wielkanocnych  

dla obywateli tej Gminy.  

 

Ad.12. Z uwagi na wyczerpanie się porządku obrad Tomasz Karpiński Przewodniczący Rady 

Miejskiej zamknął XXXVI sesję Rady Miejskiej w Dobiegniewie, dziękując za udział  

w obradach  radnym oraz zaproszonym gościom. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant                                                           Przewodniczący Rady Miejskiej  

Kamila Putek w Dobiegniewie 

                                                                                     /-/ Tomasz Karpiński 
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